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Verksamhet 1997   –  Gårdsby sockenråd

1.  Sockenrådet
Sockenrådet bildades 1995-05-30 i Gårdsby. Sockenrådet ska enligt stadgarna
främja en levande, fungerande bygd samt trivsel och samhörighet mellan
boende i Gårdsby socken. Stadgarna antogs vid ett andra sockenmöte 1995-
09-19. Sockenrådet håller minst två öppna sockenmöten per år. Alla i socknen
har rösträtt från 13 års ålder.
Det var sockenstämma 6/4 och sockenmöte på hösten 7/11 i Helgaryds skola.
Inom sockenrådet finns 5 arbetsgrupper där mycket av sockenrådets
verksamhet sker (se nedan).
Det går bra att bilda fler grupper i sockenrådet om så behövs. Sockenrådet vill
samverka med andra föreningar i socknen.

2.  Samordningsgruppen (styrelsen)
I samordningsgruppen vill vi stimulera till aktiviteter som gynnar Gårdsby
socken och arbeta för att folk ska trivas och lära känna varandra.
Samordningsgruppen har hållit kontakt med och efter förmåga uppmuntrat de
olika sockenrådsgrupperna, dvs mest arbetat med samordning.
Samordningsgruppen medverkade även med information under
hembygdsfesten ”Gårdsbydagen” på Hoppet i juni.
Samordningsgruppen har haft 2 protokollförda möten under året (och ett antal
spontana kontakter vid behov - vi träffas bl a i samband med gruppernas
aktiviteter). Vi försöker arbeta så att enkelt och smidigt som möjligt.

Samordningsgruppen bestod av:
Sven Schill, ordf Kyrkeryd
Börje Svensson Sandsbro
Bo Gunnarsson Norra Åreda
Monica Frejfors Hultäng/Kråkenäs
Poul Kongstad, kassör Gårdsby
Laila Berg Helgaryd
Arne Karlsson Stojby
Benedikte Maurin-Svensson Tofta

Suppleanter var:
Birgitta Sörensson Gasslanda
Herbert Kroon Vikensved
Johan Karlsson Tveta
Mikael Jonsson Tofta

3.  Fest- och fritidsgruppen
Denna grupp syftar till att ge möjligheter för byborna att träffas och ha roligt för
att gynna gemenskap, trivsel och välbefinnande, för vuxna, barn och ungdom.
Det har varit en mängdaktiviteter under året, se här:
Valborg firades med bål på Bolet i Gårdsby nära kyrkan. Det var tal, körsång,
allsång och fyrverkerier. Det har även varit viss körverksamhet i
”Gårdsbykören”.
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Gårdstraktens egen pub Smedjan har hållit öppet 5 gånger under
sommarhalvåret till stor uppskattning. Det har även varit musik, allsång m m.
Vid Gårdsbydagen i juni vid hembygdsgården Hoppet medverkade sockenrådet
med information och Gårdsbykören med sång.
Gruppen har haft rätt begränsad verksamhet, som bland annat Ulla-Britt Schill
verkat för i samverkan några till.

4.  Ungdomsverksamhet
Sockenrådet driver numera tre ungdomsgrupper:
två fritidsgård och en mediagrupp.
* Vi har öppen fritidsgård två kvällar i veckan med en mellanstadie och en
högstadiegrupp. Vi hyr i Gårdsby församlingshem för tillfället!
Ungdomsverksamheten har fått ekonomiskt stöd av Växjö kommun för
“alternativa driftsformer”. Fritidsgårdsverksamheten har utvärderats.
Anders Johansson och sedan Dan Ericsson har varit ledare för mellan och Lars
Bengtsson för högstadiet. Ledare i mediagruppen har varit Poul Kongstad och
Kai Nilsson.
Fritidsgårdsverksamheten har bl a omfattat:
- Lek och spel
- Myspys med fika och mycket pratande.
- Bakning och matlagning
- Fotbollsturnering
- Pulkaåkning
- Videokväll med diskussion
- Försäljning på Julbasaren i Gårdsby
- Ritning och målning
- Bad i Simhallen
- samt att vara på en ”fritidsgård” där man kan träffas och ha kul.
* En ny grupp, ”mediagruppen”, bildades under hösten. Den vill stimulera
ungdomar med intresse av att skriva och ge ut information (både på Internet
och på papper). Man kan jobba med t ex broschyrer, en företagskatalog, göra
hemsidor på Internet osv. Mediagruppen skulle t ex kunna göra dina
turistbroschyrer i sommar!
Mediagruppen började i slutet av hösten med några inledande träffar i en
datastuga på Araby. Då provade man på olika program och surfade på Internet.
Diskussion om Internet förekom också. Verksamheten kommer under våren att
fortsätta i Sandsbro skolas lokaler.
* Ungdomsverksamheten gjorde också vissa försök att ge ungdomar lite
sommarjobb i ”ungdomsdagsverke”, vilket en del ungdomar utnyttjat. Efter
tillstånd från föräldrar gjorde sockenrådet en lista så att kan kunde kontakta
ungdomarna.
Med i gruppen från sockenrådet /föräldrasidan har varit Kerstin Axemo, Michel
Bergendorf, Poul Kongstad, Conny Modig.

5.  Företagsgruppen
Gruppen syftar till att främja företagande och arbetstillfällen i Gårdsby socken.
Vi vill också hjälpa och skapa god kontakt mellan de företag som redan finns
här.
Vi har träffats 4 gånger under året. Då diskuterar vi aktuella frågor med
anknytning till företagande i trakten.



Gårdsby sockenråd Verksamhet 1997       Sida 3

Verks97.doc

Den 17 mars representerade gruppen Gårdsby sockenråd på ett möte i
Böksholm med övriga sockenråd och politiker från Växjö kommun. Målet med
sammankomsten var att

• ta fram utvecklingsplaner för de olika socknarna /orterna

• förbättra kontakt och samarbete mellan kommun och grupper
Det gäller att ge grupperna större påverkansmöjligheter vad gäller bygdens
utveckling och framtid.
Under 1997 har vi också inlett ett samarbete med redaktionen som ger ut
Gårdsby sockenblad (hembygdsföreningen) där vi försöker ha med lite
information varje gång. Vi ser också till att företagarna i socknen för möjlighet
att synas genom annonsering.
23 mars ordnades ”öppet hus” på Gårdsby säteri.
Med i gruppen har bl a varit Mikael Jonsson, Mazisa Gowenius, Bo
Gunnarsson, Lena Ramnér, Lars Strömgren, Anders Pettersson, Poul
Kongstad.

6.  Turismgrupp
Efter förslag på 1997 års stämma bildades en ny arbetsgrupp i Gårdsby
sockenråd 27 maj 1997: Turismfrågor i Gårdsby socken.
Syftet är att försöka få turismen att bidra till arbetstillfällen och utveckling i
Gårdsbytrakten på lämpligt sätt.
Vi var ett tiotal personer som träffades och pratade om vad som finns och vad vi
skulle kunna göra. Ingela Bernstein från Växjö Turistbyrå berättade om de
broshyrer och den rums- och stugförmedling som de arbetar med. Man vill även
hjälpa till att minska "krånglet" för turism-företag. De kan hjälpa dig att förmedla
"bed & breakfast" åt dig eller stugor om du vill hyra ut. Tidningen Land har
också annonser om detta på våren.
Intresset för turism ökar starkt i vår län och andra. Turism kan ju bidra till
mångas försörjning och ge fler jobb i trakten om vi kan ta tillvara turismen på
rätt sätt. Glasriket är Sveriges tredje största turistmagnet, så många "finns i
närheten". Turister spenderar idag mer än 1000 miljoner kronor per år i
Kronobergs län, varav kanske 150 miljoner på logi och mycket mindre på
aktiviteter.
Många menar att turisterna vill ha mer upplevelser och då är villiga att betala för
kvalitet. Paket gör det enkelt att turista om "allt" är ordnat. Ett exempel: för ett
fiskepaket så finns fiskekort, logi, transporter till fina ställen, guidning, mat med
och kanske aktiviteter för anhöriga. Paket erbjuder ofta något med anknytning
till naturen.
Så turismen kan faktiskt bli en resurs så att den som vill bo här kan få "ett ben
till att stå på".
Tänk efter vad du skulle vilja göra eller se på i vår trakt om du kom hit som turist
- tänk efter vad vi har av roliga ställen... Här väntar stora utmaningar för den
som kan prova något nytt och profilera sig... Det gäller för oss att tänka i nya
banor!
Vi hoppas mycket på att fler kommer igång med Bed & breakfast.
Kanske skulle vi kunna ordna något på t ex hembygdsgården Hoppet och  med
naturstigar och naturcamping. Har du fler idéer?
Vänd dig till någon i Gårdsby sockenråd, turismgruppen, om du är intresserad, t
ex någon av följande:
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Margareta Moqvist, Gasslanda, 610 69.  Poul Kongstad, Gårdsby, 61160.
Börje Svensson, Toftastrand, 652 90,    Sven Schill, Kyrkeryd, 610 19,
Mikael Jonsson, Tofta, 650 86.
Gruppen fungerar nu mestadels informellt, främst genom några som kan
erbjuda turister tjänster och aktiviteter.

7.  Naturvård- och miljö-gruppen
se separat blad

Verksamhetsberättelsen framtagen på styrelsens uppdrag april 1998:

.................................................. Sven Schill, ordf

.................................................. Poul Kongstad, sekr


